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پدر زهره صیادی: شرایط زهره مساعد زندان کشیدن نیستاعلام نحوه محاسبه عملکرد تحصیلی هر  پایه
نســرین هزاره مقدم: زهره صیادی، فعال حقوق کودکان کار و بدون شناسنامه 
اســت که در ســال های اخیر تلاش زیادی در راســتای گرفتن شناســنامه برای 
کودکان بدون شناسنامه سیستان وبلوچستان انجام داده است. این فعال حقوق 
کودکان با شرایط بیماری بیش از یک ماه است که در زندان اوین به سر می برد.
رضا صیادی، پدر زهره، در این زمینه می گوید: زهره از ســال گذشــته درگیر 
بیماری ســرطان است . او در حالی به زندان منتقل شده که دوره درمان او تمام 
نشده است. بر اساس تشخیص پزشک، زهره حداقل تا پایان امسال نیاز به تزریق 
دارو دارد و بعد از پایان این دوره نیز احتمال تمدید دوره درمان با نظر پزشــک 

وجود دارد.
او افــزود: بیمــاری زهــره یــک بیمــاری جــدی و خطرنــاک اســت؛ ما با 
ســرماخوردگی و مســمومیت و این گونه بیماری ها مواجه نیستیم. درد شدید، 
تزریق شــیمی درمانی و عارضه های آن، در بیرون زندان هم آزاردهنده اســت و 
انســان را از پا درمی آورد، چه برســد به فردی که پشت میله ها دستش از همه 

جا کوتاه است.

صیــادی ادامه داد: زهره با ظاهر آرام و بدون ســروصدا درد می کشــد، اما 
این درد کشــیدن را ما اعضای خانواده او به چشــم می بینیم. او این روزها اصلا 
حال مســاعدی ندارد و با تزریق داروها روز به روز ضعیف تر و نحیف تر می شود. 
به عنوان یک پدر از اینکه فرزندم با ســرطان در زندان است، هیچ آرامشی ندارم. 

جدا از شرایط حبس، شرایط جسمی او ما را به شدت نگران کرده است.
پدر زهره صیادی از مســئولان امر می خواهد با توقف حکم یک ساله یا لااقل 
تعلیــق آن تا پایــان دوران درمان موافقت کنند. او تأکید می کند: شــرایط زهره 

مساعد زندان کشیدن نیست.
زهره صیادی، فعال اجتماعی، در سال ۹۸ بازداشت و در دادگاه تفهیم اتهام 
شــد. در دادگاه زهره به اتهام اخلال در نظم عمومی از طریق تهیه آب و غذا و 
لباس گرم و توزیع آن بین اغتشاشگران و معترضان خیابانی، به یک سال زندان 
محکوم شــد. زهره اتهام ها را نپذیرفت و به حکم صادر شــده اعتراض کرد که 
در نهایــت حکم تأیید شــد. تأیید حکم و احضار به زندان بــرای گذراندن دوره 

محکومیت در هشتم خرداد در یک تماس تلفنی به او اعلام شد.

ایســنا: محمدمهدی کاظمی دربــاره زمان صدور برگه های هدایــت تحصیلی پایه 
نهمی ها، اظهار کرد: بنای مان بر این بود تا بیستم تیرماه هدایت تحصیلی را به طور 
آزمایشــی برای یک استان انجام دهیم؛ اما اجرای قطعی آن برای کل کشور در دهه 

سوم تیرماه انجام می شود.
او بــا یادآوری اینکه ثبت نام نهمی ها در پایه دهم منوط به داشــتن برگه هدایت 
تحصیلی اســت، درباره چرایی بازنشــدن ثبت نام الکترونیکی پایه دهم در ســامانه 
my.medu.ir، ادامه داد: ثبت نام الکترونیکی پایه دهم در سامانه مربوطه باز نشده؛ 
چراکــه هنوز برگه های هدایت تحصیلی صادر نشــده اســت. البته در هیچ ســالی 
هدایت تحصیلی زودتر از پایان تیرماه آماده نمی شد و سال قبل نیز برگه های هدایت 

تحصیلی در نیمه دوم مردادماه صادر شد.
معاون آموزش متوسطه وزیر آموزش و پرورش، با بیان اینکه برای صدور هدایت 
تحصیلی باید همه اطلاعات دانش آموزان از ســامانه ثبت نمرات به سامانه هدایت 
تحصیلی منتقل شــود، توضیح داد: نمرات عمده دانش آموزان آماده است؛ اما باید 
اطلاعات کل دانش آموزان در سامانه ثبت شود تا اطلاعات را برای هدایت تحصیلی 

منتقل کنیم. سامانه نمرات را از یک جا می خواند.
به گفتــه کاظمی، در برگــه هدایت تحصیلــی مؤلفه های مربوط به «مشــاوره 
تحصیلی» که شــامل نظر دانش آموز، نظر اولیا، نظر دبیران و مشاور است، ۶۵ امتیاز 

و عملکرد تحصیلی دانش آموز ۳۵ امتیاز دارد.
نحوه محاسبه ضریب عملکرد تحصیلی هر پایه برای ورود به پایه دهم

او همچنین ایــن را هم گفت که عملکرد تحصیلی دانش آمــوز در پایه هفتم با 
ضریب یک، در پایه هشــتم با ضریب یک و در پایه نهم با ضریب ســه و در عناوین 
درسی مشــخص به هر رشته تحصیلی در پایه دهم محاســبه می شود؛ برای مثال 
برای رشته علوم تجربی و علوم ریاضی، نمرات دروس علوم و ریاضی دانش آموزان 

در سه پایه یادشده و با ضرایب یادشده محاسبه می شود.
معاون آموزش متوســطه وزیر آموزش و پرورش، در پاســخ به این سؤال که در 
مؤلفه مشــاوره تحصیلی که شــامل نظر دانش آموز، نظر اولیا، نظر دبیران و مشاور 
می شــود و ۶۵ امتیاز دارد، نظر دانش آموز اثربخش تر اســت یا نظر اولیا و دبیران؟، 

گفت: تقریبا امتیاز آنها یکی و به صورت ۱۰ امتیاز، ۱۰ امتیاز است.

شــرق:  برخی از اعضای شــورای شهر تهران روزشــمار رفتن را 
روشــن کرده اند. به یکدیگر یادآوری می کنند که ۷۱۰ روز رفته و 
تنها ۷۵۰ روز باقی مانده و زمان تحقق وعده ها رســیده اســت. 
روز گذشــته باز هم مدیران ترافیکی شــهرداری تهران به صحن 
شــورای شهر آمدند تا گزارشی از عملکرد خود در حوزه اتوبوس 
و مترو بدهند، گزارشی که باز هم منتقدان زیادی داشت. به گفته 
آنها شــهرداری اسناد کافی برای صحت سنجی این گزارش ها در 
اختیار همــه اعضا قرار نمی دهد. وضعیت ناوگان اتوبوســرانی 
بحرانی اســت و مترو هم از مشــکلات قدیمی رنــج می برد. اما 
چشــم اندازی که مدیران شــهری از وضعیت ناوگان حمل ونقل 

ترسیم می کنند، رؤیایی است.
یکی از اعضا به منتقدان یادآوری می کند که مردم این سخنان 
را می شــنوند و نباید به گونه ای وانمود کرد که کاری انجام نشده 
اســت. دو عضو منتقد هــم تذکر می دهند که وکیل شــهرداری 
نیســتند و این صندلی های وکالت مردم است و اتهام سیاه نمایی 

را قبول ندارند.
اردیبهشت ماه بود که شــهردار تهران گزارشی از برنامه های 
خــود در حوزه حمل ونقل داد. خردادماه نیز در نشســتی خبری 
عملکرد خود در حوزه حمل ونقل را تشــریح کرد. روز گذشته در 
صحن شــورای شهر تهران مدیران ترافیکی باز هم از برنامه ها و 
عملکرد شهرداری در این حوزه گفتند. برخی از اعضای شورا در 
ابتدای سخنانشــان کنایه ای به جابه جایی ها در شهرداری زدند و 

از عدم تغییر معاون حمل ونقل ابراز خوشحالی کردند.
جلال بهرامی، معاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری تهران 
هم در این جلســه با اشــاره به اینکه مبلغ ابلاغی امسال نزدیک 
به ۱۹ هزار میلیارد تومان بوده و سرفصل های آن کاملا مشخص 
اســت، گفت: تا امروز ۱۱۶ هزار میلیارد تومان کار تعریف شده و 
این عددی نیســت که صرفا شــهرداری باید آن را بپردازد؛ برای 
مثــال در بخش تاکســی که ۳۳ هــزار میلیارد تومــان نیاز دارد 

تسهیلات را فراهم می کنیم.
بهرامی با اعلام اینکه ۶۲۷ هزار میلیارد تومان برای طرح ها 
نیاز اســت، یادآور شد: ۳۷هزارو ۵۰۰ میلیارد تومان از ۱۱۶ هزار 
میلیارد تومان به تاکسیرانی برمی گردد؛ ۳۰ تا ۴۰ درصد از محل 
غیرنقد است؛ هشــت هزار میلیارد تومان از قرارداد اتوبوس ها 
غیرنقــد اســت و نزدیک به همین عــدد نیز از ســوی بانک ها 
پیگیری می شــود و بخشــی هم به صورت نقد اســت. هرچه 
اعداد پایین بیاید به کمتر از ۲۰۰ هزار میلیارد تومان برای انجام 
تعهدات در مترو، به بیش از ۶۰ هزار میلیارد تومان و در بخش 
اتوبوس که به بیــش از ۷۰ هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد، 
نخواهد رســید. در سال ۱۴۰۲ نزدیک به ۲۰ هزار میلیارد تومان 
کار تعریف شده اســت، اعتبار امسال بخش مترو، چهار هزار و 
۲۶۰ میلیارد تومان اســت و در برنامه چشم انداز، این عدد بیش 
از ۲۰ هزار میلیارد تومان است اما برای تکمیل خطوط مترو به 
۶۱ هزار میلیارد تومان نیاز دارد. در برنامه چشــم انداز امســال 
احداث ۱۳ ایســتگاه را در نظر گرفتیم، بازسازی ۲۱۱ واگن، چهار 
هزار دستگاه ون، پنج هزار دستگاه تاکسی و هشت هزار دستگاه 

موتورسیکلت برقی را در سال ۱۴۰۲ پیش بینی کرده ایم.
او بــا بیــان اینکه پیش پرداخــت ۵۰۰ دســتگاه اتوبوس به 
شرکت اسنا انجام شــده، به طوری که هزار میلیارد تومان پول 
نقد پرداخت شــده و سه برابر آن ملک در اختیار قرار داده شده 
است، گفت: به جز این هزار دستگاه نیز به قرارداد قطعی رسیده 
و ابلاغ شــده و ۵۰۰ دستگاه نیز به قرارداد قطعی رسیده است؛ 
با احتســاب هزار دستگاهی که ماه قبل قرارداد بسته بودیم، در 
مجموع تعداد اتوبوس هایی که قرارداد آنها منعقد شده به سه 

هزار دستگاه می رسد.
محســن هرمزی، مدیرعامل شرکت مترو تهران هم در جلسه 
شورای شــهر به قرارداد ۶۳۰ واگن اشاره کرد و گفت: بخشی از 
پول نفت برای ۶۳۰ واگن تأمین شــده و در حساب موجود است، 
محموله دوم دو هفته پیش توسط بانک شهر از وزارت نفت اخذ 
شــده تا زودتر بتوانیم کار را انجام دهیم و از طریق بانک مرکزی 
مباحث را پیگیری کردیم و دیروز شماره حســاب طرف چینی به 

بانک مرکزی اعلام شــد و امیدواریم در ماه جاری بتوانیم ال سی 
را به نتیجه برســانیم. با کمک همه بعد از شش سال این اقدام 

در حال نتیجه دادن است.
مهــدی علیزاده، مدیرعامل شــرکت واحد هــم گفت:  قول 
داده بودیم تا مهرماه حداقل ۴۳۰ دستگاه بازسازی شده را وارد 
ناوگان کنیم، متأســفانه شرکت های طرف قرارداد به وعده های 
خود عمل نکرده بودند؛ ازایــن رو تعداد اتوبوس هایی که برای 
بازســازی قرارداد داشــتند، کاهــش یافــت و درمجموع ۴۳۰ 
دستگاه در نظر گرفته شــد. او با بیان اینکه هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومان چک امضا و به تولیدکنندگان داخلی تحویل داده شــده 
اســت، تصریح کرد: تا امــروز ۲۸ هزار میلیــارد تومان قرارداد 
منعقــد کرده ایــم و امیدواریم هزار و ۴۰۰ دســتگاهی که قول 

دادیم وارد ناوگان شود.
نرجس سلیمانی، رئیس کمیســیون نظارت و حقوقی شورا 
هم که گفته می شــود با موضوع حمل ونقل از شــهردار تهران 
طرح ســؤال کرده است، در واکنش به گزارش حوزه حمل ونقل 
شــهرداری تهران بــا بیان اینکه مدیری که هشــت ماه بیشــتر 
مانــدگاری ندارد عملا نمی توانــد کاری انجام دهد، گفت: برای 
من جای سؤال است در شهرداری تهران حلقه مدیریتی آنچنان 
بسته است که ۱۰ مدیر ندارد؟ این در حالی است که شهرداری از 
مدیران متخصص برخوردار است. سه دستگاه اتوبوس سه کابین 
در پارکینگ شرکت اتوبوسرانی خاک می خورد، این اتوبوس ها از 
سرمایه های شهر هســتند و چطور نمی توانند از این اتوبوس ها 

استفاده کنند و می خواهند اتوبوس های برقی اضافه کنند.
ســلیمانی با بیان اینکه تاکنون هیچ قرارداد مشخصی برای 
صحت سنجی به ما ارائه نشده اســت، گفت: تا قراردادها را به 
ما ارائه ندهند و خط تولید به ما معرفی نشــود و نتوانیم بازدید 
کنیــم، نمی توانیم گزارش نظارتــی ارائه دهیــم. در قرارداد با 
عقاب  افشان پس از ۹ ماه هنوز یک اتوبوس اضافه نشده است؛ 
وقتی از یک شرکت ۵۰۰ دســتگاه اتوبوس برقی خریداری شده 

باید یک دستگاه آن دریافت می شد.
رئیس کمیســیون نظارت و حقوقی شــورای اســلامی شهر 
تهــران با بیــان اینکــه حداقل باید چنــد دســتگاه اتوبوس به 
تهران تحویل داده می شــد که بدانیم با شرایط اقلیمی پایتخت 
ســازگاری دارد یا خیر، گفت: این بار که شــهر تعطیل نبود؛ چرا 
برنامه و گزارش به شــورا ارائه نشده بود و هیئت رئیسه موضوع 
را پیگیری نکرد که گزارش در اختیار ما قرار بگیرد. برنامه چهارم 
و بودجه شهرداری تصویب شده اما هنوز یک اتوبوس به ناوگان 
اضافه نشــده و نشان می دهد که شــهر در بحران است؛ قطعا 
مدیران باید آینده نگر باشند اما باید حال را دریابیم، شرایط فعلی 
پاسخ گویی می خواهد و اینکه می خواهیم قرارداد ببندیم پاسخ 
نیســت؛ اگر مهرماه امسال از این پل صراط بلغزیم باید پاسخ گو 
باشیم. ناصر امانی، عضو کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر 
تهران نیز با بیان اینکه شهرداری طبق قانون بودجه برنامه ریزی 
و محل تأمین هزینه را مشــخص می کند، گفــت: ما یک بودجه 
بیشــتر نداریم و این ســطح یک و دو که در ایــن دوره به جریان 

افتاده، خلاف قانون است که ما را سردرگم می کند.
وی با بیان اینکه بودجه ابلاغی شــورا ۱۸ هزار میلیارد تومان 
و مبلغ قرارداد شــهرداری ۱۱۶ هزار و ۶۸۰ میلیارد تومان است، 
یادآور شــد: از آقای زاکانی برای ابقای آقای بهرامی که انســانی 
دلســوز است، تشکر می کنیم؛ اما سؤال ما این است که از بودجه 
سطح یک شــهرداری که ۵۰ هزار میلیارد تومان بود، چه میزان 
بــه حمل ونقل اختصاص یافتــه و چه میزان از آن تأمین شــده 
بــود؛ درمورد این تناقض باید توضیح دهید، آیا این نشــان دهنده 
برنامه ریزی اســت؟ درمــورد پیش پرداخــت ۶۳۰ واگن باز هم 
موضوعات به آینده حواله شد؛ درحالی که آقای زاکانی گفت که 
پیش پرداخت تمام شــد و دولت به وظیفــه خود عمل کرد. این 

تناقضات را برای ما رفع کنید.
رئیس شــورای شــهر تهران نیز با بیان اینکــه آقای زاکانی و 
آقــای فروزنده موضوع را از هیئت دولــت پیگیری کردند، گفت: 
اینکه گفتند موضوع حل شــده، درســت اســت؛ در یک مرحله 

موضوع حل شــده بود و در مرحله ای دیگر باقی مانده بود. بنده 
نیز موضوع را پیگیری کردم؛ به بانک شــهر ایراداتی گرفته بودند 
و گفتند که بدهی دارد و قرار شــد به ســرمایه بانک افزوده شود 

تا مشکلی رخ ندهد.
وی افزود: اینکه پیش پرداخت ۶۳۰ واگن انجام نشده، مشکل 
از شــهرداری تهران نیســت. فرصت ها کوتاه اســت و دوباره به 
دســت نمی آید. پول این واگن ها به بانک مرکزی داده شده و باید 
به بانک شــهر تحویل داده شود تا بتواند خریداری را انجام دهد؛ 

این موضوعی نیست که روی آن کار نشده باشد.
در ادامــه مهدی اقراریــان، رئیس کمیته نظــارت و حقوقی 
شــورای شــهر تهران، با بیان اینکــه امروز یوم الحســاب حوزه 
حمل ونقل عمومی است، ابراز امیدواری کرد که این یوم الحساب 

را در بخش ها و معاونت های دیگر نیز شاهد باشیم.
او ادامه داد: در هفته گذشــته که جلسات صحن برگزار نشد 
و فرصت گفت وگو وجود نداشت، شاهد جابه جایی هایی بودیم؛ 
اینکه تغییر و تحولی در مدیریت حوزه حمل ونقل عمومی اتفاق 

نیفتاد، جای خوشحالی است.
در ادامــه این جلســه ســید جعفر تشکری هاشــمی، رئیس 
کمیســیون عمران و حمل ونقل شورای شــهر تهران نیز با تأکید 
بر اینکه باید برای آغاز ســال تحصیلی نیز گزارش داده شود که 
چه اقدامی قرار اســت انجام شــود، تصریح کرد: موارد مشترک 
با دولــت نیز بایــد در گزارش ها قرار بگیرد. تشکری هاشــمی با 
بیان اینکه نوســازی ۵۰۰ دستگاه تاکسی در برابر ۷۰ هزار تاکسی 
موجود که ۹۰ درصد آن فرسوده است، رقمی نیست، یادآور شد: 

باید درباره نوسازی تاکسی گزارش داده شود.
مهدی عباســی، رئیس کمیســیون شهرســازی شورای شهر 
تهران نیز با تأکید بر اینکه امروز بخشی از اتفاق ها نتیجه کاهلی 
گذشته اســت اما بهانه ای نیســت که کار خود را انجام ندهیم، 
گفت: بنده صرفا تخصصی به موضوع نگاه می کنم؛ حمل ونقل 

منظومه ای است که تمام عناصر آن باید با هم دیده شوند و نگاه 
جزیره ای در آن ممنوعه است.

وی ادامــه داد: همین امروز در حوزه خدمات مترو و اتوبوس 
مشــکلات عدیده ای همچون بلیت داریم که حل نشــده است. 
مردم با این چالش روبه رو هستند و روی روان آنها اثر گذار است.
محمد آخوندی، رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شــورای 
شــهر تهران، با تأکیــد بر اینکه حتما انتقادهایــی وجود دارد اما 
اینکه عینا موارد جلســات گذشته را تکرار کنیم چه حسنی دارد، 
گفت:  امروز باید گزارش یک ماهه ارائه می شد و از سویی باید به 
گزارش ها نیز توجه می شــد. این آمار کار ویژه ای در دوره ششــم 

مدیریت شهری است و باید به آن توجه کنیم.
آخوندی با بیان اینکه اعلام شــده هــزار و ۵۰۰ میلیارد تومان 
برای قراردادهــای اتوبوس و بیش از هــزار میلیارد تومان برای 
مترو پرداخت شــده اســت، گفــت: برخی مباحث و ســؤالات 
تعجب آور اســت. قراردادهای اتوبوس در ســامانه ثبت شده و 
اعضــا می توانند ببینند و اینکه می گویند قرارداد به ما نرســیده، 

حرف درستی نیست.
در جریــان مذاکرات اعضا مشــخص شــد دسترســی برخی 
اعضا به ســامانه های شهرداری مشــابه نیست و مهدی چمران 

درخواست کرد این دسترسی ها برای همه اعضا باز شود.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران نیز در پاسخ به 
پرســش های اعضا با بیان اینکه یک دســتگاه اتوبوس به ناوگان 
اضافه نشده بلکه ۴۴۰ دستگاه اتوبوس اضافه شده است، گفت: 
۳۸۵ دســتگاه اتوبوس نو و ۶۵ دســتگاه مینی بوس خریداری و 
وارد خط شــده اند. ۴۰ دستگاه اتوبوسی که خریدیم مشکل پلاک 

داشتند که برطرف و وارد خطوط شد.
وی با بیــان اینکه اگــر کارهایی که گفتیم انجام نشــده بود 
بنده اســتعفا می دادم، یادآور شــد: بنده عین بودجه اقدام کرده 
و قرارداد ســه هزار دســتگاه اتوبوس را بســته ام. تولیدکنندگان 

۱۰ ســال تعطیل بودند و حالا فعال شــده اند. ما در چین زندگی 
نمی کنیم که روزانه هزار دستگاه اتوبوس تولید می کنند.

بهرامی با تأکید بر اینکه من اجازه ثبت حتی یک نامه از دلالان 
را در دبیرخانه نداده ام، گفت: قرارداد ســه هزار دستگاه اتوبوس 
که منعقد کردیم، در سامانه ثبت شده است؛ تمام قراردادها باید 

در سامانه ثبت شود و ما این اقدام را انجام می دهیم.
معاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری تهــران با بیان اینکه 
هزینه خرید هر اتوبوس ســه کابین ۲۰ میلیــارد تومان بود که به 
۴۰ میلیارد تومان رســیده است، یادآور شــد: تعهد من به تعداد 
ناوگان است که باید محقق کنم؛ خواهش می کنم ما را متهم به 

غیرقانونی عمل کردن نکنید.
بهرامی با بیان اینکه حیطه اختیارات ما محدود است، گفت: 
اگر دســت بنده بود سه هزار دســتگاه اتوبوس را وارد می کردیم 
و تا شــش ماه آینده شــاهد فعالیت این اتوبوس ها در خیابان ها 

بودیم که سازمان محیط زیست مخالفت کرد.
معــاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری تهران بــا تأکید بر 
اینکه ۱۰ ســال موضوع کارت بلیت رها شده بود، گفت: در مترو 
و اتوبوس موضــوع کارت بلیت را پیگیری کردیم که تنها بخش 
خصوصــی مانده که بایــد نزدیک به ۳۰۰ میلیــارد تومان هزینه 
شود. سازمان فاوا به ما بسیار کمک کرد و کار را شتاب داد. ما سه 
ماه شبانه روز وقت گذاشــتیم که پیمانکار در پایانه شرق مستقر 
شود و پایان این ماه شیفت سوم آن نیز آغاز به کار می کند؛ امروز 

کسی نمی تواند بگوید در پایانه شرق کاری انجام نشده است.
بهرامی با بیان اینکه هزار دوربین در حال نصب است، یادآور 
شد: در تمام مناطق پارک هوشــمند پیگیری شده و دوربین های 

نصب شده در این راستا تمام تخلفات را ثبت می کنند.
به نظر می رسد سومین گزارش حمل ونقلی شهرداری باز هم 
مورد تأیید تمامی اعضای شــورای شهر قرار نگرفت و همچنان 

ابهاماتی در این حوزه باقی ماند.

مدیران حوزه حمل و نقل و ترافیک شهرداری
 در صحن شورای شهر چه گفتند ؟

یوم الحساب حوزه
 حمل و نقل عمومی

بهروز شــیخ رودی، معاون پیشــین محاسبات و پایش عملکرد شورای شــهر تهران، با اشاره به 
گزارش تفریغ بودجه ســال ۱۴۰۱ شهرداری تهران در گفت وگو با خبرنگار «شرق» گفت: شهرداری 
تهران در ســال گذشــته ۸۰۰ میلیارد تومان منابع حاصل از انتشار اوراق مشارکت برای خرید انواع 
اتوبوس و مینی بوس شهری به عنوان هزینه ثبت کرده است، همچنین هزینه ای بالغ بر ۱۹۹ میلیارد 
تومان بابت بازســازی و تعمیرات و خرید تجهیزات اتوبوس های فرســوده ناوگان اتوبوســرانی در 
گزارش تفریغ بودجه ثبت شــده اســت. بر اســاس این ارقام که هنوز مورد حسابرســی حسابرس 
منتخب شــورا قرار نگرفته اند، شــهرداری تهران هزینه ۹۹۹ میلیارد تومانــی خود را بابت خرید و 
بازســازی اتوبوس ها ثبت کرده اســت. اعتباری که وقتی برای پیگیری نحــوه هزینه و قراردادهای 
منعقد شده بر اساس آن به سامانه شفافیت مراجعه می کنیم، شاهد آن هستیم که تنها یک قرارداد 
برای بازسازی و بهسازی صد دستگاه اتوبوس دو کابین ناوگان شرکت واحد اتوبوسرانی تهران با یک 
خودرو ســاز داخلی به ارزش ۱۵۰ میلیارد تومان ثبت شــده است و بقیه قراردادهای منتشر شده در 
ســامانه شفافیت نیز عمدتا مربوط به تأمین قطعات یدکی و ملزومات مصرفی اتوبوس هاست و از 
سوی شهرداری قراردادی بابت خرید اتوبوس و مینی بوس در سال ۱۴۰۱ در این سامانه منتشر نشده 

اســت. البته مطابق بند ۲ تبصره ۱۳ بودجه سال ۱۴۰۱ شهرداری تهران، همه واحدهای شهرداری 
مکلــف بوده انــد حداکثر یک هفته پس از ابلاغ هرگونه قرارداد نســبت به ثبت آن اقدام کنند تا از 
طریق ســامانه شــفافیت به اطلاع عموم رســانده شود، اما الان با پایان ســال مالی ۱۴۰۱ وقتی به 
ســامانه شفافیت مراجعه می کنیم، قرارداد شهرداری تهران برای خرید انواع اتوبوس و مینی بوس 

که با هزینه ۸۰۰ میلیارد تومانی انجام شده، در سامانه شفافیت منتشر نشده است.
شــیخ رودی در ادامه با اشــاره به عدم ثبــت هزینه در برخی ردیف هــای بودجه گفت: مطابق 
جداول لایحه تفریغ بودجه سال ۱۴۰۱ ارائه شده از سوی شهرداری تهران به شورای شهر، ما شاهد 
آن هســتیم که هزینه ای بابت نوســازی و بهســازی ناوگان و ســامانه اتوبوس برقی و خرید انواع 
اتوبوس و مینی بوس شــهری از محل منابع شــهرداری ثبت نشده است و به عبارتی شهرداری در 
ســال ۱۴۰۱ تأمین مالی خرید اتوبوس را با اتکا بر منابع حاصل از اوراق مشارکت انجام داده است. 
این در حالی رخ داده که مطابق گزارش ها، شــهرداری در ســال ۱۴۰۱ بیش از هشــت هزار و ۵۳۶ 
میلیارد تومان موجودی نقدی هزینه نشــده داشت که به عنوان مازاد درآمد بر هزینه به سال ۱۴۰۲ 

منتقل شده است.

قرارداد خرید اتوبوس های پایتخت کجاست؟
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